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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Zwracam siê do Pani Minister z proœb¹ o zainteresowanie problemem pacjentów wymagaj¹cych sta-
³ego stosowania respiratora z powodu przewlek³ej niewydolnoœci oddechowej w przypadku, kiedy w ca-
³ym województwie nie ma ¿adnego domu pomocy spo³ecznej, który móg³by ich przyj¹æ.

Problemem tym oraz propozycj¹ jego rozwi¹zania zainteresowa³ mnie lekarz z dwudziestoczterolet-
nim sta¿em, ordynator Oddzia³u Intensywnej Terapii i Anestezjologii Szpitala Miejskiego w GnieŸnie.

Dziêki nowoczesnej aparaturze mo¿na przed³u¿yæ ¿ycie pacjentom wymagaj¹cym protezowania nie-
których uk³adów. Mo¿na równie¿ dziêki takiej aparaturze wyprowadziæ tych chorych ze szpitala do do-
mu. Problem pojawia siê wtedy, gdy osoba chora jest samotna albo warunki domowe uniemo¿liwiaj¹ jej
powrót do domu.

Na szeœcio³ó¿kowym oddziale gnieŸnieñskiego szpitala od blisko dwóch lat przebywa z powodu prze-
wlek³ej niewydolnoœci oddechowej szeœædziesiêciopiêcioletnia samotna kobieta. W ca³ej Wielkopolsce
nie ma ¿adnego domu pomocy spo³ecznej, który przyj¹³by wentylowan¹ pacjentkê. Przedstawiciel NFZ
zaproponowa³ DPS w Bielawie ko³o Warszawy. Wys³anie pacjentki kilkaset kilometrów od domu unie-
mo¿liwi³oby jej jednak dotychczasowy systematyczny kontakt z pracuj¹c¹ siostr¹.

Ostatnio na oddzia³ trafi³ czterdziestoszeœcioletni pacjent (z postêpuj¹cym zanikiem miêœni), który
zosta³ przygotowany do wentylacji domowej. Okaza³o siê, niestety, ¿e nie ma mo¿liwoœci powrotu chore-
go do domu. Nie ma te¿ mo¿liwoœci utrzymywania regularnych kontaktów z rodzin¹ w przypadku umie-
szczenia go w odleg³ej Bielawie.

Oddzia³ leczy oko³o dwustu piêædziesiêciu pacjentów rocznie. Wy³¹czenie ju¿ jednego ³ó¿ka z szeœciu
stanowi nie lada problem, a wy³¹czenie drugiego jest wrêcz niemo¿liwe.

Najprostszym rozwi¹zaniem by³aby mo¿liwoœæ sfinansowania pobytu tych pacjentów w szpitalnym
ZOL, by prowadziæ tam wentylacjê domow¹ w ramach kontraktu z NFZ. Niestety, dziœ nie jest mo¿liwe
³¹czenie dwóch procedur w ramach kontraktu z NFZ.

Zwracam siê do Pani Minister z proœb¹ o znalezienie dla tych pacjentów najlepszego rozwi¹zania,
które tak naprawdê by³oby tañsze ni¿ to dzisiejsze, a tak¿e bardziej humanitarne ni¿ propozycja wysy³a-
nia ich kilkaset kilometrów od domu i bliskich.

Z powa¿aniem
Piotr Gruszczyñski




